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55. møde.  

Fredag den 23. maj kl. 11. 

Anden næstformand (Nathalie Lind): 
I skrivelse af dags dato meddeler ministe- 

ren for skatter og afgifter, at han ønsker 
skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om stem- 
pelafgift. (Forhøjelse af afgiften for pantebre- 
ve). 

Socialudvalget har afgivet betænkning 
over: 

Forslag til lov om ændring af lov om offent- 
lig sygesikring. (Bortfald af sygesikrings- 
grænsen samt indførelse af nettoafregning 
m. v.) 

samt over: 
Forslag til lov om ændring af lov om sty- 

relse af sociale og visse sundhedsmæssige 
anliggender, 

forslag til lov om ændring af lov om of- 
fentlig forsorg. (Ændret klageadgang), 

forslag til lov om ændring af lov om om- 
sorg for invalidepensionister og folkepensio- 
nister. (Ændret klageadgang), 

forslag til lov om ændring af lov om social 
bistand. (Ændret klageadgang), 

forslag til lov om ændring af lov om reva- 
lidering. (Ændret klageadgang), 

forslag til lov om ændring af lov om bør- 
ne- og ungdomsforsorg. (Ændret klagead- 
gang) og 

forslag til lov om ændring af lov om offent- 
lig sygesikring. (Ændret klageadgang m. v.). 

Eksemplarer vil blive omdelt. 

Skriftlig fremsættelse af lovforslag. 

Ministeren for skatter og afgifter (Svend 
Jakobsen): 
Jeg skal herved for det høje ting tillade 

mig at fremsætte forslag til lov om ændring af 
lov om stempelafgift. (Forhøjelse af afgiften 
for pantebreve). 

Forslaget går ud på, at stemplet for 

pantebreve skal være 6 promille af det pant- 
sikrede beløb imod nu y2 pet. For den ikke 
pantsikrede del af gælden skal stemplet i til- 
fælde af personlig hæftelse dog fortsat være 
3 promille. 

Den seneste ændring af pantebrevsstemp- 
let fandt sted i 1969 som led i en forenkling 
inden for dette specielle afgiftsområde. Den 
dengang gældende tinglysningsafgift, som 
samtidig bortfaldt, blev indarbejdet i stem- 
pelafgiften, herunder i pantebrevsstemplet. 
Tinglysningsafgiften for underpant var 1 
promille, og pantebrevsstemplet blev i den 
forbindelse forhøjet fra 4 promille til % pet. 
Den bortfaldne tinglysningsafgift blev så- 
ledes inkorporeret i stemplet ved pante- 
brevets oprettelse. 

Baggrunden for forslaget er det stigende 
omkostningsniveau siden stempellovens æn- 
dring i 1969 og de dermed stigende omkost- 
ninger til retsplejen. 

Hvad merprovenuet angår, skal jeg 
nævne, at dette for finansåret 1975-76 rent 
skønsmæssigt er anslået til ca. 35 mill. kr. og 
på årsbasis til ca. 45 mill. kr. 

Med disse bemærkninger skal jeg anbe- 
fale, at lovforslaget undergives en hurtig og 
velvillig behandling i tinget. 

Den første sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om æn- 

dring af lov om sundhedsvæsenets centralsty- 
relse. (Statens seruminstitut). 

(Lovforslag nr. 78. Fremsat 26/2 75. Før- 
ste behandling 12/3 75. Betænkning 7/5 75. 
Anden behandling 21/5 75). 

Anden næstformand (Nathalie Lind): 
Inden vi skal til ab gå til afstemning, må 

jeg anmode medlemmerne om at indtage 
deres pladser. 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Anden næstformand (Nathalie Lind): 
Jeg må gentage min opfordring til med- 

lemmerne om at være på deres pladser ved 
afstemningen af hensyn til stemmetællerne. 
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Lovforslaget 
vedtoges med 101 stemmer mod 23. 

Anden næstformand (Nathalie Lind): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmi- 

nisteren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om lån 

til håndværk og mindre industri. 
(Lovforslag nr. 134. Fremsat 10/3 75. 

Første behandling 16/4 75. Betænkning 16/5 
75. Anden behandling 21/5 75). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 101 stemmer mod 26. 

Anden næstformand (Nathalie Lind): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmi- 

nisteren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om æn- 

dring af lov om arbejdsformidling og arbejds- 
løshedsforsikring m. v. (Ændret arbejdsdeling 
mellem arbejdsformidlingen og de dertil knyt- 
tede statslige og kollegiale organer m. m.). 

(Lovforslag nr. 139. Fremsat 12/3 75. 
Første behandling 11/4 75. Betænkning 16/5 
75. Anden behandling 21/5 75). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Kurt Hansen (VS): 
Når VS om et øjeblik vil stemme imod 

dette lovforslag, så er det, fordi vi er hun- 
drede procents og konsekvente modstandere 
af den samarbejdslinje, der mere og mere 
lægges op til. Man gør flere og flere forsøg 
på at cementere den samarbejdslinje, som 
skal gå mellem det, man kalder arbejdsmar- 
kedets parter, LO og Arbejdsgiverforenin- 

gen, og samtidig statsmagten. Det hverken 
kan eller vil vi være med til yderligere at 
cementere, og samtidig vil vi ikke være med 
til yderligere at cementere den offentlige 
formidling af arbejdskraft. Den skal og må 
tilbage til fagbevægelsen. Derfor vil vi 
stemme imod dette lovforslag. 

Arbejdsministeren (Erling Dinesen): 
Hr. Kurt Hansens bemærkninger giver 

mig kun anledning til på ny at understrege, 
at hovedformålet med denne lovgivning er 
at sikre en mere effektiv, aktiv arbejdsmar- 
kedspolitik, sikre muligheder for større be- 
skæftigelse i alle egne af landet, og det er 
faktisk et formål, der ikke burde herske 
megen uenighed om. 

Kurt Hansen (VS): 
Når vi stemmer imod, så er det ud fra den 

betragtning, at landsarbejdsnævnet tidligere 
har været et rådgivende organ, men nu skal 
det være et organ, der kan få en besluttende 
myndighed sammen med arbejdsformidlings- 
chefen, og det kan vi under ingen omstæn- 
digheder være med til. Der er tale om at 
give et samarbejdsorgan en øget kompe- 
tence og nogle øgede muligheder for at øve 
indflydelse på den politik, der skal føres. 

Arbejdsministeren (Erling Dinesen): 
Det, der sker med landsarbejdsnævnet, er 

præcis det modsatte af det, som hr. Kurt 
Hansen for et øjeblik siden gjorde sig til 
talsmand for, hvor han frygtede for stærk 
statsindflydelse. Her giver man organisatio- 
nerne på arbejdsmarkedet en virkelig med- 
indflydelse i disse vigtige spørgsmål. 

(Kort bemærkning). 
Kurt Hansen (VS): 

Det er ganske rigtigt, ja, men det sker i 
samarbejde med forskellige ministerier. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges med 103 stemmer mod 26; 3 med- 
lemmer stemte hverken for eller imod. 

Anden næstformand (Nathalie Lind): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmi- 

nisteren. 


